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……………………………………… 
       RG 0052/ XXXI / 2009 

 
P R O T O K Ó Ł   NR   XXXI/ 2009 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu  
29 października  2009 r. 

 
Punkt 1.Otwarcie Sesji. 
Otwarcia Sesji o godzinie 16:00 w Sali Wiejskiej w Kruczynie dokonał Janusz Janicki- 
Przewodniczący Rady Gminy powitał zebranych Radnych, Sołtysów oraz zaproszonych 
gości. 
Punkt 2. Stwierdzenie quorum. 
W punkcie tym Przewodniczący poinformował, Ŝe obecnych jest 15 Radnych.                         
- co stanowi niezbędne quorum do podjęcia uchwał. 
Punkt 3.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji.  
Po odczytaniu protokołu do protokołu nie wniesiono Ŝadnych poprawek- protokół został 
przyjęty jednogłośnie.   
Punkt 4.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  
Punkt 5.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. Przyjęcie porządku obrad.  
W punkcie tym pan Przewodniczący Rady Gminy odczytał następujący porządek obrad: 
Punkt 7. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian regulaminu udzielania pomocy materialnej dla uczniów. 
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie odpłaty za świadczenia                              
w przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok. 
Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia opinii w przedmiocie zadań zgłaszanych do rocznego 
planu finansowego Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych w roku 2010 na terenie 
Województwa Wielkopolskiego.  
Punkt 11. 
Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu Średzkiego                      
na realizację zadania pn. „ Przebudowa drogi powiatowej nr 3679P Boguszyn- Panienka”. 
Punkt 12. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy. 
Punkt 13.  
Interpelacje radnych. 
Punkt 14. 
Sprawy bieŜące. 
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Punkt 15. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 16. 
Zamknięcie sesji. 
Ad 4)  Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  
Przewodniczący zawiadomił radnych i gości iŜ dyŜury które odbywają się w poniedziałki 
cieszą się mniejszym zainteresowaniem niŜ na początku. Ponadto informował, Ŝe jeŜeli są 
zgłaszane Przewodniczącemu jakieś problemy są one zgłaszane równieŜ panu Wójtowi, który 
na bieŜąco w miarę moŜliwości problemy te rozwiązuje. Następnie Przewodniczący 
informował, Ŝe uczestniczył w kilku zebraniach sołeckich dotyczących funduszu sołeckiego, 
Przewodniczący wyraził nadzieję, Ŝe środki z funduszu zostaną wykorzystane z poŜytkiem 
dla wszystkich mieszkańców poszczególnych sołectw. Na tym pan Janusz Janicki zakończył 
swoją wypowiedź i głos oddał panu Wójtowi.  
Ad 5) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Pan Wójt informował iŜ w okresie między sesjami dokonano otwarcia hali widowiskowo- 
sportowej. Wójt wyraził nadzieje, Ŝe będzie ona długo słuŜyła społeczności.  
Kolejno Pan Aleksander Podemski zawiadomił, Ŝe oddana została droga powiatowa Klęka- 
śerków, na którą część środków wyłoŜyła gmina. Poza tym Pan Wójt zawiadomił iŜ starania 
sołectwa o wykonanie chodnika w Klęce wzdłuŜ drogi Wojewódzkiej powiodły  się , chodnik 
zostanie wykonany.  
Kolejno pan Wójt informował Ŝe dobiegają końca prace przy budowie boiska orlik, lada 
chwila ruszą odbiory techniczne inwestycji. Poza tym pan Aleksander Podemski informował 
iŜ trwają prace przy remoncie Gminnego Ośrodka Kultury, dlatego teŜ XXXI Sesja odbywa 
się w Kruczynie, Wójt informował, Ŝe w wyniku przetargu na remont Gminnego Ośrodka 
Kultury udało się poczynić oszczędności które na XXXI Sesji w wyniku zmian w budŜecie 
zostaną rozdzielone na inne cele.  
Kolejną sprawą jaką poruszył pan Wójt jest remont drogi w Kolniczkach, gdzie w chwili 
obecnej trwają roboty, Pan Wójt informował, Ŝe niemoŜliwym jest połoŜenie asfaltu do końca 
października. 
Następnie pan Wójt zawiadomił iŜ odbyły się remonty na budynkach komunalnych- zostały 
połoŜone dwa dachy, jeden w miejscowości Klęka drugi na ulicy Piaski w Nowym Mieście. 
Pan Wójt mówił iŜ 2009 rok jest rokiem gdzie odbyło się sporo przedsięwzięć w świetlicach 
wiejskich, świetlica w Kruczynie jest tego przykładem.  
Na zakończenie pan Wójt wspomniał o funduszu sołeckim, informował, Ŝe w kaŜdym 
sołectwie zebranie odbyło się, środki zostały zaplanowane i wszystkie wnioski pozyskały 
akceptację pana Wójta. Ponadto Wójt informował, Ŝe razem środki na fundusz zostaną 
zaplanowane w budŜecie na kwotę ok. 250 tys., Wójt wyraził zadowolenie, ze Sołtysi 
sumiennie podeszli do sprawy planowania inwestycji, naleŜy teraz czekać na efekty.  
Ad 7) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian regulaminu udzielania pomocy materialnej 
dla uczniów. 
Uzasadnienie do uchwały odczytał pan Przewodniczący, radni nie zgłosili Ŝadnych uwag. 
Przewodniczący zaproponował głosowanie za podjęciem uchwały. Uchwała została przyjęta 
15-stoma głosami „za”.  
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*Uchwała nr XXXI/ 199 / 2009 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie odpłaty za świadczenia w 
przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto nad Wartą. 
Projekt uchwały przedstawił pan Przewodniczący. O głos w tym punkcie poprosiła pani 
Danuta Halek- Wielgosz, kierownik OPS Nowe Miasto n. Wartą. Pani Kierownik pytała jak 
potraktowane będą dzieci w przedszkolu, które odjeŜdŜają autobusem do domów, czyli 
zostają w przedszkolu dłuŜej  czekając na odjazd.  
W odpowiedzi Przewodniczący informował, Ŝe w uchwale nie ma uregulowania pod tym 
kątem.  
Kolejno pan Wójt zawiadomił, Ŝe problem dowozu dzieci jest juŜ od dawna, pojawia się on 
nawet w kwestii uregulowania opłaty za pobyt dziecka w przedszkolu. Pan Wójt apelował, Ŝe 
rodzice wnioskują o dowozy dla dzieci do szkoły a w efekcie sami dzieci dowoŜą pod same 
drzwi placówek, co jest bardzo niebezpieczne poniewaŜ przed szkołami w godzinach rannych 
i popołudniowych jest  po prostu korek samochodowy.  
Przewodniczący zaproponował głosowanie za podjęciem uchwały. Uchwała została przyjęta 
15-stoma głosami „za”.  
*Uchwała nr XXXI/ 200 / 2009 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków 
Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok. 
Omówienia uchwały dokonała pani Skarbnik Gminy ElŜbieta Mnich. Po omówieniu uchwały 
w związku z brakiem pytań Przewodniczący rady zaproponował głosowanie za przyjęciem 
uchwały.  
Uchwała została przyjęta 15-stoma głosami „za”.  
*Uchwała nr XXXI/ 201 / 2009 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia opinii w przedmiocie zadań zgłaszanych 
do rocznego planu finansowego Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych w roku 2010 na 
terenie Województwa Wielkopolskiego.  
Projekt uchwały omówił pan Wójt po czy  w związku z brakiem pytań, Przewodniczący 
zarządził głosowanie za przyjęciem uchwały.  
Uchwała została przyjęta 15-stoma głosami „za”.  
*Uchwała nr XXXI/ 202 / 2009 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Ad 11) Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu 
Średzkiego na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 3679P 
Boguszyn- Panienka”. 
Projekt uchwały omówił pan Wójt po czy  w związku z brakiem pytań, Przewodniczący 
zarządził głosowanie za przyjęciem uchwały.  
Uchwała została przyjęta 15-stoma głosami „za”.  
*Uchwała nr XXXI/ 203 / 2009 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
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Ad 12) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy. 
Projekt uchwały omówiła pani ElŜbieta Mnich- Skarbnik Gminy. Po zakończonej wypowiedzi 
pani Skarbnik Przewodniczący oddał głos Radnemu Waldemarowi Tomaszewskiemu, który 
pytał czym spowodowane są zmiany wynagrodzenia pracowników. Pani ElŜbieta Mnich 
objaśniła, Ŝe zmiany dokonane w rozdziale wynagrodzeń spowodowane były m.in.  tym Ŝe 
został wypłacony jubileusz wraz z odsetkami za zwłokę, poniewaŜ dokumenty były później 
dostarczone, ponadto była wypłacona odprawa emerytalna. Poza tym pani Skarbnik 
objaśniała iŜ pan Wójt  ustosunkował się pozytywnie do prośby pracowników młodszych 
staŜem o częściowe wyrównanie pensji ze starszymi pracownikami, gdyŜ wynagrodzenia były 
bardzo niskie.  
Kolejno pani Zofia Kędziora pytała pana Wójta dlaczego podwyŜki 5 % dla pracowników 
samorządowych nie zostały wypłacone równo w jednym miesiącu zgodnie z tym co rada 
uchwaliła. 
W odpowiedzi pan Wójt informował panią radną iŜ to w gestii Wójta jest przyznawanie 
podwyŜek, i nigdzie nie jest powiedziane, Ŝe kaŜdy pracownik musi podwyŜkę otrzymać. Pan 
Wójt prosił jednocześnie o nie wkraczania w jego kompetencje odnośnie wynagradzania 
pracowników których bezpośrednim przełoŜonym jest właśnie pan Wójt.  
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący zarządził głosowanie. Za przyjęciem 
uchwały opowiedziało się 15 radnych.  
*Uchwała nr XXXI/ 204 / 2009 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Ad 13) Interpelacje radnych. 
W związku z brakiem interpelacji Przewodniczący przeszedł do punktu kolejnego. 
Ad 14-15) Sprawy bieŜące.  Wolne głosy i wnioski. 
- Jako pierwszy głos zabrał radny Ireneusz Janicki, który prosił pana Wójta o zabezpieczenie 
środków na wymianę lamp na sali gimnastycznej w Klęce.  
- Kolejno głos zabrał sołtys wsi Chromiec, który zwrócił się do pana Wójta z pytaniem 
dlaczego na prywatnej posesji wspólnoty mieszkaniowej w Chociczy pracuje osoba z tzw. 
prac uŜyteczno- publicznych. Sołtys informował, Ŝe teŜ potrzebowałby osobę która pomoŜe 
zadbać o porządek w sołectwie Chromiec. 
W odpowiedzi pan Wójt zawiadomił sołtysa, Ŝe jeŜeli tylko Gmina otrzyma osobę która 
wyrokiem sądu będzie miała odpracować karę zostanie ona odesłana do sołectwa Chromiec.  
- Kolejno pani Zofia Kędziora, w imieniu mieszkańców Boguszyna wnioskowała                             
o wyrównanie drogi na ulicy Wiejskiej i Leśnej. 
W odpowiedzi pan Wójt zawiadomił panią radną, Ŝe droga została wyrównana 3 dni temu.  
- Następnie głos zabrał radny Mirosław Ratajczak, który pytał czy będzie wykonana 
wentylacja na sali w Chromu.  
 Wójt Gminy informował Radnego Ŝe sprawa wentylacji będzie rozstrzygana wtedy gdy będą 
wymieniane okna na sali wiejskiej, nie ma jeszcze koncepcji jaka wentylacja ma zostać 
wykonana aby się sprawdziła.  
- Pani Sołtys wsi Dębno dziękowała za pracownika który powycinał gałęzie w sołectwie, pani 
Tomczak pytała teŜ czy zostaną usunięte gałęzie, poniewaŜ na chwile obecną leŜą one 
bezuŜytecznie.  
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- Następnie głos zabrał pan Bronisław Pawlak, mieszkaniec Chociczy, który odczytał pismo 
kierowane do radnych odnośnie chodnika w Chociczy, który zdaniem pana Pawlaka jest 
wykonany nieprawidłowo, nastąpiła wymiana zdań i stanowisk między Przewodniczącym 
Rady a panem Pawlakiem.  Następnie Radny Mroziński, poinformował pana Pawlaka, Ŝe wg. 
jego wiedzy wszyscy są zadowoleni z chodnika i nie jedno sołectwo taki chodnik chciałoby 
mieć, informował teŜ Ŝe  pan Pawlak nie ma prawa podwaŜać kompetencji rady i wyciągać 
wniosków, Ŝe rada nic nie robi- do zdania pana Mrozińskiego dołączyła się pani Radna 
Małgorzata Matuszczak. Po burzliwej dyskusji pan Pawlak zaczął chodzić po sali pan 
Przewodniczący prosił pana Pawlaka, aby zajął miejsce- bezskutecznie, w związku z czym 
Przewodniczący upomniał pana Pawlaka drugi i trzeci raz co równieŜ nie przyniosło skutku. 
Po chwili Przewodniczący zabrał panu Pawlakowi głos.  
- Kolejno głos zabrał pan Marek Banaszak sołtys wsi Kruczyn, który dziękował Panu 
Wójtowi, pani Sekretarz i Pani Skarbnik oraz Radnym i zaproszonym gościom za przybycie 
na Sesję do świeŜo wyremontowanej sali w Kruczynie.  
- Radny Waldemar Tomaszewski pytał pana Wójta czy i jakie postępowanie zostało wszczęte 
względem osób które nie podpisały umów z firmami wywoŜącymi śmieci.  
Pan Wójt informował radnego, Ŝe większość osób którzy otrzymali pisma z upomnieniem 
podpisała umowy, naleŜy zaznaczyć Ŝe w naszej Gminie większość mieszkańców umowy ma 
podpisane. 
Ad 16)Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady pan Janusz Janicki                      
o godzinie 19:00 zamknął XXXI Sesję Rady Gminy. 

 
 
Protokołowała :      Przewodniczący Rady Gminy 
Referent d.s. Rady Gminy 
 
Julita Ciarcińska- Wachowiak             /- / Janusz Janicki 

 
 
 
 

 


